
 

 
 
 

Referat bestyrelsesmøde onsdag den 07.02.2024 kl 19.00-22.00 hos Torkild 
- Kristiansbakken 24, 8660 Skanderborg. 

 
 
Deltagere: Torkild Salling, Morten Rasmussen, Nicolai Löwenstein, Kai S. Munk (ref) 
Deltager via Teams: ingen 
Afbud: Bjarne Rasmussen, Aske Brandtoft, Nicolai Brondt, 
 
Dagsorden: 

1. Opfølgning på referat af 27.11.2023 
a. Punkt 4.c  Torkild følger op på 1900+ turnering med Nicolai Brondt.  

2. Økonomi 

a. Sponsorerne har igen støttet skakklubben, og 1 har endda hævet sponsoratet. 

b. Regnskab 

i. På bestyrelsesmødet blev regnskabet gennemgået og underskrevet af de 

fremmødte.  

c. Der er fortsat penge på Jubilæumskontoen 

i. Vi har fortsat godt 35.000kr tilbage på jubilæumskontoen.   

ii. Udover vi afsætter penge til præmier kan vi også overveje en specialturnering. 

iii. Desuden vil vi afsætte penge herfra til julefrokosten. 

d. Torkild har søgt tilskud fra kommunen til kursus og uddannelse, samt støtte til medlemmer 

under 25 år. 

3. Bjarne Tornbjerg 

a. Bjarne har fået konstateret kræft i bugspytkirtlen og er nu Terminalpatient. Bjarne har flere 

mennesker omkring sig, og har ikke kræfter til at andre kontakter ham. 

b. Bjarne har bedt Kai om at blive udmeldt af klubben. 

c. Bjarne har 2 flyttekasser med skakblade mm tilbage i tiden. Bjarnes kone Ping tager kontakt 

til en af os når tiden er til det. 

4. Generalforsamling 23. april kl 18.30. 

a. Valg af bestyrelsesmedlemmer 

i. På valg er Kassereren og 2 bestyrelsesmedlemmer.  (Kai Munk, Aske Brandtoft som 

erstattede Claus Q der trådte ud i ”utide”, Nicolai Løwenstein som erstattede Jonas 

Larsen der trådte ud i ”utide”). 

1. Kai, Nicolai og Aske er alle villige til genvalg. 

2. Til gengæld ønsker Morten at træde ud af bestyrelsen da der er 

familieforøgelse på vej. 

b. Valg af revisor og suppleanter 

i. Revisor Bjarne Tornbjerg, revisor suppleant Peer Jespersen.  

1. Bjarne udtræder som revisor.  

ii. Suppleanter  Bjarne B Rasmussen og Nicolai Brondt 

1. Bjarne og Nicolai er villige til genvalg. 

c. Forslag til vedtægtsændring 



 

i. Bestyrelsen har forslag til vedtægtsændringer. Disse udsendes sammen med 

indkaldelsen til generalforsamlingen. Vedtægtsændringer skal godkendes af mindst 

50% af klubbens A- medlemmer og mindst 2/3 af de mødte i afstemningen 

deltagende medlemmer stemmer for  forslaget. 

5. Fransk aften. 

a. Hvem kunne bestyrelsen foreslå der kan stå for denne aften. 

1. Mad og drikke 

2. Fransk åbning 

ii. Bestyrelsen foreslår Nicolai Brondt hertil, han skal dog først lige spørges. Det gør 

Kai. 

6. Bestyrelsesarrangement en lørdag 
a. Vi vil arrangere en lørdag hvor bestyrelsen kan snakke løst og fast om den kommende 

sæson og samtidig have en social dag sammen. Vi valgte at udsætte det til efter 
generalforsamlingen. 

7. 2. holdet ønsker at spille om søndagen 

a. 2. holdet ønsker at deres holdkampe afvikles om søndagene. Næste år er 2.holdet ikke i 

divisionen men under 6.hk hvorfor det forventes at 2.holdet skal spille hverdagsaftener.  

Morten laver et oplæg til 6.hk generalforsamling. 

8. Julefrokost 

a. Der har været rigtig mange positive tilbagemeldinger på årets julefrokost. Vi må dog 

erkende at vi var lidt sent ude med datoen, hvorfor der var en del der ikke kunne deltage. 

Derfor fastlægger vi julefrokosten til lørdag den 30. november kl 18.30 i klubbens lokaler. 

Nicolai og Heidi tilbyder at stå for det, ligesom sidste år. De sørger også for at der er et par 

unge mennesker der kan hjælpe med opdækning og oprydning. 

9. Dansk Skoleskak 

a. Kai tager kontakt til Kathrine L Larsen fra Skoleskakken, for at se om, og hvad, hun evt kan 

hjælpe med ifm skolerne i Skanderborg Kommune. 

b. Hjernens Motions dag er den 9. februar. 855 elever fra syv skoler her i kommunen er med 

til skolernes skakdag. De er med til at sætte deltagerrekord på landsplan hvor 56124 elever 

mødes over brættet.  

10. Skanderborg Skakskole 
a. DM i skoleskak 

i. Asger Trier Husted og Mathias Ørsted-Olsen kvalificerede sig til DM i Skoleskak ved 
turneringen i Hasle lørdag den 11. november. Asger i D-gruppen (5.-6. klasse) med 
en 2. plads og Mathias i E-gruppen (3.-4. klasse) med en 4. plads. 

ii. Til DM blev Asger nummer 8 ud af 56 spillere i D-gruppen, Mathias blev nummer 12 
i E-gruppen ud af 72 deltagere. Rigtig flotte resultater. 

iii. Der er nu knap 10 spillere til undervisningen om mandagen fra 16-17.30 på Niels 
Ebbesen skolen i lokale 30. 

b. Rosenholm GP 
i. Skanderborg Skakklubs juniorer var repræsenterede til lørdagens Rosenholm Grand 

Prix (GP) turnering i skoleskak ved Valdemar Frost Jørgensen, Asger Trier Husted 
og Viktor Endylo Nielsen i hhv. styrkegrupperne C, D, og E. Se beskrivelse og 
resultater på vores hjemmeside her.  

11. Registrering af vores juniorer i vores interne medlemskartotek 

https://skanderborgskakklub.dk/?p=7461#more-7461


 

a. De er i dag registreret som både A-medlem og skoleskak medlem. Det giver problemer i 

forskellige sammenhænge. Juniorerne bør måske have deres egen registrering. Kai 

afstemmer dette med Morten. 

12. Jubilæums skrift 

a. Claus er i gang med at opbygge vores Jubilæums skrift. Vi foreslår til bestyrelsen at det 

laves som et dokument (pdf) til vores hjemmeside, ligesom Asger J. Andersens beskrivelse 

af Skakklubbens historie. Vi anbefaler at der anvendes max 10.000kr i alt herpå. 

Dokumentet bør ikke være meget over 20 til 30 sider. Torkild orienterer Claus herom. 

13. Walthers 

a. Kai har haft møde med Sandra fra Walthers, og har leveret 4 sæt bræt, brikker og ure til 

dem.. Walthers har sammensat et oplæg sammen med det input som vi har fremsendt, for 

at reklamere for skak på Walthers den 3. lørdag i måneden. Første gang den 24/2 kl 11-15, 

og det er lagt på Facebook her. Desuden skal vi så have dette oplæg i ugeavisen. Kai har 

skrevet til Claus Qvist herom.  Morten får lagt link hertil på hjemmesiden og på vores 

Facebook side. Torkild deltager og vil finde en yderligere deltager. 

14. GM turnering 2024 
a. Denne er besluttet og bliver lagt i kalenderen. Datoerne er fra den 17.-25. august. Torkild er 

ansvarlig herfor. 
b. Skal vi arrangerede det sammen med Springeren i Kolding i 2025? Det er et større 

økonomisk råderum vi kan få til at lave en GM turnering hvis vi går sammen herom. Kai har 
snakket med Michael Jacobsen fra Springeren i Kolding, og de kunne også selv være 
interesseret. Kai får sat et møde op herom.   

15. Eventuelt  

a. Performance Consult er interesseret i at købe et link (eller flere)  på vores hjemmeside. Er 

det noget vi vil gå videre med ?  Nej det vil vi ikke. 

b. Multiparken i Skanderborg forventes færdig til juni (efter planen). Når de er færdige, vil 

skakklubben jo gerne derned og snakke med dem om hvordan skakklubben kan få noget 

stillet op her. Måske i samarbejde med produktionsskolen. Åbningsdagen er sat til den 21/6 

foreløbigt. Torkild kontakter dem senere.  

c. Sølund laver et samlingssted for folk i kommunen, kaldet FLOK. Forventet åbning i April. Vi 

vil også i skakklubben overveje hvordan vi kan være synlige der. 

d. Kai har haft møde med Bellis. Der er ro omkring det at vi, og andre brugergrupper, kan 

forblive i Sundhedscenteret. 

e. Morten har arbejdet med turneringshjulet. En oversigt over vores turneringer med 

beskrivelser, betænkningstid, indskud, præmier mmm. Så har vi i bestyrelsen skabeloner til 

vores turneringer så vi har konsistens i oplægget til vores turneringer.  

f. Bykampen mod Silkeborg, hvor der spilles konsultationsskak, skal igen afvikles i år. Torkild 

har forhørt Aske om han kan stå herfor. 

16. Næste møde 

a.  Mandag 15. april kl 19.00 hos Torkild 

  
 

https://www.facebook.com/events/599438882366862/?ref=newsfeed

